
Z porady riaditeľov
Každoročná porada riaditeľov regionálnych poľnohospodárskych a potravinárskych komôr
a regionálnych komôr so štatútom sa venovala príprave SPP 2020+, odbornému vzdelávaniu
a príprave v stredoškolskom odbornom vzdelávaní, ale aj štátnej pomoci pre rok 2019.
 

 
Predseda Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory Emil Macho prítomným predstavil
hlavné prioritné položky pre štátnu pomoci 2019 (okrem zelenej nafty 2019). Ako je už známe,
finančné prostriedky poputujú najmä na preplatenie škôd zo sucha 2017, preplatenie poistného, zvoz
kadáverov alebo aj podporu monogastrov.
 
Ján Baršváry z Odboru poľnohospodárstva a služieb SPPK informoval o aktuálnej situácii v oblasti
prijímania Spoločnej poľnohospodárskej politiky po roku 2020. Predstavil aktuálnu pozíciu Európskej
komisie a dvoch výborov Európskeho parlamentu /poľnohospodárskeho a pre životné prostredie/
v oblasti dobrovoľného stropovania či možnosti navýšenia viazaných platieb pre citlivé sektory.
 
Doteraz boli schválené len stanoviská výborov Európskeho parlamentu,  v pléne už návrhy do
nastávajúcich eurovolieb prerokované nebudú. Zostanú teda na rokovanie EP v novom zložení. Nie je
ani isté, či nový EP nezruší doteraz schválené pozície jednotlivých výborov. Je preto možné, že
rokovania v EP sa začnú od začiatku.
 
Čo sa týka situácie v Rade ministrov, rumunské predsedníctvo ustupuje v pozíciách pravdepodobne
silným západným štátom. Snaží sa dosiahnuť aspoň čiastkovú dohodu do 30. júna 2019, kedy mu
vyprší mandát.
 
Prekážkou ďalších rokovaní je aj neschopnosť lídrov dohodnúť sa na viacročnom finančnom rámci pre
nové programovacie obdobie vzhľadom na brexit a navrhnuté zníženie zdrojov SPP Európskou
komisiou. Prijatie viacročného finančného rámca sa očakáva najskôr v októbri 2019, niektoré hlasy
v Bruseli spomínajú aj nemecké predsedníctvo v 2. polroku 2020.



 

 
Koncom roku 2019 by sa mali začať rokovania tzv. trialógu (Európska komisia, Rada, Európsky
parlament) o finálnej podobe reformy SPP, ktoré môžu trvať niekoľko mesiacov. Zdržanie môže
spôsobiť aj konštituovanie novej Európskej komisie v októbri 2019.
 
Európska rada (na úrovni hláv členských štátov) nakoniec rozhodne o zásadných otázkach, ktoré
zostanú sporné, napríklad to môže byť financovanie SPP, stropovanie priamych platieb, viazané
platby.
 
Doma je potrebné rokovať o výške spolufinancovania II. piliera a podporiť požiadavku Ministerstva
pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR na 40%-né spolufinancovanie, ktorá bola zaslaná na
Ministerstvo financií SR. Je nevyhnutné pokračovať v ďalšom posilňovaní domácich podpôr na úroveň
okolitých krajín.
 
„Nevyhnutné je aktívne zapojenie sa poľnohospodárov do prípravy Strategického plánu SPP. Zatiaľ
sa uskutočnilo jedno stretnutie na MPRV SR. Je tu ešte veľa neznámych, nová poľnohospodárska
politika nie je ešte zďaleka hotová. My však musíme teraz tlačiť najmä na strategický plán, aby sme
ho aj s názormi poľnohospodárov nastavili naozaj správne“, uviedol počas porady ústredný riaditeľ
SPPK Jozef Artim.
 
Ďalšie informácie
 
Zamestnanci Úradu SPPK informovali riaditeľov RPPK a RKŠ aj o ďalších témach, ktoré si v tomto
období vyžadujú pozornosť. Patrili k nim napríklad informácie o stredoškolskom odbornom
vzdelávaní. Je to samostatná kapitola, ktorej sa venuje Úrad SPPK v rámci odborného vzdelávania
a prípravy, ale aj systému duálneho vzdelávania a pokračujúcej certifikácii nových zamestnávateľov
z oblasti poľnohospodárstva a potravinárstva, ktorí sa postupne zapájajú do tohto spôsobu výučby
študentov priamo v praxi.
 



 
Tlačový odbor SPPK informoval o pripravovaných aktivitách, ktoré chce rozbehnúť aj v spolupráci s
regionálnymi poľnohospodárskymi a potravinárskymi komorami a regionálnymi komorami so
štatútom. Týkajú sa nielen zvýšenia počtu tlačových správ a tlačových besied priamo v regiónoch.
Dôležité bude zintenzívniť aj komunikáciu s mladou a strednou generáciou spotrebiteľov
prostredníctvom nových médií a nových foriem komunikácie - teda sociálnych sietí, podcastov,
videoreportáží...
 
V rámci legislatívnych predpisov sa na porade diskutovalo napríklad aj o novele zákona o cestnej
premávke, zákone o neprimeraných podmienkach v obchode s potravinami /s účinnosťou od 1. mája/
a aj o pozemkových úpravách, ktorých materiál sa práve v tomto období pripravuje. Začala sa totiž
komunikácia s rezortným ministerstvom, ktorej sa v prvej polovici apríla zúčastnil aj podpredseda
Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory pre poľnohospodárstvo Miroslav Štefček.
Materiál o pozemkových úpravách rieši odborné, technické, ale aj personálne oblasti vo veci
pripravovaných komplexných pozemkových úprav.  Materiál by mal byť odbornej verejnosti
predstavený v polovici apríla.
 
 
 
 
 


